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MOF alm. del – svar på spørgsmål 73 fra Trine Torp (SF) stillet 
den 11. oktober 2018 til ministeren for fiskeri og ligestilling og 
nordisk samarbejde. 
 
Spørgsmål 73  
Hvorfor ønsker regeringen at presse på for en endnu højere kvote, når det 
er tydeligt, at sildebestanden har alvorlige problemer, og at drastiske 
foranstaltninger er nødvendige for at sikre en genopretning af denne 
bestand? 
 
Svar 
Jeg går ud fra, at spørgsmålet vedrører sildebestanden i den vestlige 
Østersø. Det er regeringens opfattelse, at der med baggrund i de værdier, 
der er fastsat i den flerårige forvaltningsplan for Østersøen på bæredygtig 
vis kan fastsættes en højere kvote end foreslået af Kommissionen. Dertil 
kommer, at regeringen har ønsket at tage hensyn til de socioøkonomiske 
konsekvenser for fiskerne og for forarbejdningsindustrien, som en meget 
drastisk reduktion i fiskerimulighederne vil indebære.  
 
Vi har lagt vægt på en balanceret løsning med mulighed for en tilvækst i 
gydebiomassen på ca. 4 % sammen med et supplerende tiltag i form af 
anvendelse af en lavere værdi for fiskeridødeligheden i forhold til 
værdierne i forvaltningsplanen. 
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